
Til Folketinget – Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 189 af 8. januar 2014 (alm. del).Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Torsten Schack Petersen (V).

Morten Østergaard
/ Claus Houmann

25. februar 2014
J.nr. 14-0042446

Skatteudvalget 2013-14
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 189
Offentligt (01)



Side 2af 2

Spørgsmål
Tallene fra Verdensbanken om skyggeøkonomi er bl.a. blevet gengivet i en rapport fra 
Europa-Parlamentet skrevet af Richard Murphy. Det fremgår af rapporten, at der i hele 
EU mangler at blive betalt 1.000 mia. € i skat om året, og blandt andre skattekommissær 
Semêta har hyppigt refereret til dette tal. Hvis ministeren ikke er enig i tallene fra Ver-
densbanken, anmodes ministeren om at redegøre for, om man fra dansk side nogensinde 
har kritiseret Kommissionens brug af dette tal.

Svar
Tallene svarer ikke til de opgørelser Skatteministeriet har foretaget, jf. i øvrigt svar på 
SAU alm. del spørgsmål 188. Jeg er ikke bekendt med, at Skatteministeriet har været i 
dialog med Kommissionen om anvendelsen af dette tal eller det bagvedliggende metode-
grundlag.


